
Nové narození.      ( napsal Kennet E. Hagin) 

Kapitola 1. 

„Není důležité, ve které jsi církvi. Důležité je ve které jsi rodině.“ 

Znovu narozen do rodiny Boží 
Existuje klíč,  kterým se otevírají všechna zaslíbení Boží.  Ježíš učil,  že se člověk musí znovu 
narodit.  Následující slova pocházejí se rtů Ježišových: 
J 3,3 Ježíš mu odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo znovu, nemůže 
spatřit království Boží." 

J 3,5 Ježíš odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo z vody a z Ducha, 

nemůže vejít do království Božího. 
Mt 18,3 a řekl: "Amen, pravím vám, jestliže se neobrátíte a nebudete jako děti, nevejdete do 
království nebeského. 

L 13,3 Ne, pravím vám, ale nebudete-li činit pokání, všichni podobně zahynete. 
L 13,5 Ne, pravím vám, ale nebudete-li činit pokání, všichni právě tak zahynete." 
Nové narození však není:  Konfirmace a biřmování – členství v církvi – křest vodou – 

přijímání svátostí – plnění náboženských povinností – rozumové pojetí křesťanství – 

pravověrnost – chození do kostela – modlení se – čtení Bible – půst- dodržování morálky – 

kultivovanost a jemné mravy – konání  dobrých  skutků – snaha o to nejlepší – nebo i celá 

řada dalších věcí, o kterých se někteří domnívají,  že je spasí. 
Nikodém,  se  kterým  Ježíš  o novém narození mluvil,  konal většinu těch skutků 
z předcházejícího výčtu,  ale  Ježíš  mu řekl:   Musíš se znovu narodit. 
J 3,3 Ježíš mu odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo znovu, nemůže 
spatřit království Boží." 

J 3,5 Ježíš odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo z vody a z Ducha, 

nemůže vejít do království Božího. 
Zloděj na kříži a jiní,  kterým  Ježíš odpustil,  když byl na zemi,  byli  spaseni  bez  těchto 
skutků.  Udělali  prostě  tu  jedinou  potřebnou  věc – přijali  Ježíše  Krista  za  svého  

osobního  Spasitele  tím,  že  udělali  pokání  a  obrátili  se  k Bohu  celým  svým  srdcem  

jako  malé  děti. 
U  toho,  kdo  je  znovu  narozen,  se  dostaví  vnější  důkazy  dobrého  života  jako  následek  
nového  narození  zcela  automaticky.   Ale  miliony  lidí  věří,  že  je  mohou  spasit ty  
uvedené  ctnosti.   A  je  smutné,  že  miliony  lidí  zemřou  bez  nového  narození  a  budou  
ztraceni,  protože  byli  svedeni  na  nesprávnou  cestu – a  nedošli  k novému  narození. 

Je  mimořádně  důležité,  abychom  se  každý  sám  osobně  postarali o svůj  věčný život – a  

nedůvěřovali  v tom  ani  tomu  nejlepšímu  z lidí. Jestliže  dovolíme  lidem,  aby  nás  svedli  
na  scestí  v otázkách  věčnosti a budeme zatraceni,  bude pak příliš pozdě,  abychom osobně 
mohli pro své blaho ještě něco udělat.  Postarej se tedy o to teď!  
Přestaň si myslet,  že tvoje církev je ta jediná pravá a že tě tedy nemůže svést na scestí,   
Tvoje církev má možná pravdu,  pokud se týče učení o novém narození.  Ale přesvědči  se   
sám na vlastní oči v Bibli a poznej svým srdcem,  zdali máš k Bohu správný vztah,  zda jsi 

skutečně znovu narozen a zda každý svůj den prožíváš usmířen s Bohem. 

Vůbec ničemu neposlouží,  jestliže klameš sám sebe.   Buďto  jsi  znovu narozen  nebo nejsi.  

Buďto jsi opravdu spasen – nebo žiješ v klamu a jen myslíš,  že jsi – a jsi ztracen.   

 Ty  sám přece znáš svůj život a svůj  skutečný vztah k Bohu nejlépe.  Přezkoumej tedy, zda 
opravdu spasen jsi a zda jsi  a zda jsi doopravdy  ve spojení s Bohem. 

Kultura,  jemné mravy a navenek uspořádaný život – v organizované církvi nebo mimo ni – 

nemohou nahradit nové narození.   Problém  je  totiž v postoji srdce. 

Ježíš řekl: 
Mk 7,21 Z nitra totiž, z lidského srdce, vycházejí zlé myšlenky, smilství, loupeže, vraždy, 



Mk 7,22 cizoložství, chamtivost, zlovolnost, lest, bezuzdnost, závistivý pohled, urážky, 
nadutost, opovážlivost. 
Mk 7,23 Všecko toto zlé vychází z nitra a znesvěcuje člověka." 

Problém je v srdci,  ve vnitřním  člověku,  v duchu.    Jakákoliv obnova pouze vnějšího 
člověka nebo vnějšího života tě nespasí.   Umělec by dokázal překrýt povrh shnilého jablka 
vrstvou krásně zbarveného vosku – ale jablko by vevnitř zůstalo pořád shnilé.   Jediné 
kousnutí by prozradilo jeho pravý stav. 

Každý  člověk má srdce shnilé,  když je oddělen od  Krista.  A pouhá vnější  dokonalost 
života,  bez Krista  je  umělá,  vlastně  projevem  pokrytectví.   Ježíš  řekl o těch které nazval  
pokrytci: 

Mt 23,27 Běda vám, zákoníci a farizeové, pokrytci! Podobáte se obíleným hrobům, které 
zvenčí vypadají pěkně, ale uvnitř jsou plné lidských kostí a všelijaké nečistoty. 

 

Kapitola 2. 
Ze  smrti  do  života 

Bible je tajemná kniha,  dokud nenajdeme klíč,  který  ji  otvírá.   Pak  přestává  být 
tajemstvím a stane se poselstvím.  Jsou  dvě  slova,  která otevírají  Bibli,  slova  život a smrt. 
Smrt  byla tajemstvím po všechny časy.  Věda před ní stojí úplně oněmělá,  neschopná ji 
vysvětlit.   Filozofie se změní v poezii,  když se s ní setká jako s nelítostným nepřítelem 
člověka.  A  teologie  zůstala jen u všeobecných výroků při pokusech ji vysvětlit.  Smrt, ten 
krvežíznivý nepřítel,  počala své dílo u kolébky lidského rodu a jde s ním proudem staletí až 
do přítomnosti.  Nebyla však součástí stvoření, ani součástí původního Božího plánu.  

Dokonce i fyzická smrt je nepřítelem člověka.    
V Bibli, v  1K 15,26 Jako poslední nepřítel bude přemožena smrt, 
Čteme,  že  fyzická smrt je nepřítel,  který  bude přemožen jako poslední. 
Dříve však,  než  porozumíme povaze smrti,  musíme porozumět povaze člověka. Člověk není 
bytost fyzická.   Člověk je vlastně duch,  který má duši a žije v těle. 
Bible říká,  1Te 5,23 Sám Bůh pokoje nechť vás cele posvětí a zachová vašeho ducha, duši i 
tělo bez úrazu a poskvrny do příchodu našeho Pána Ježíše Krista. 
Když řekl Ježíš Nikodémovi: „ Musíš se znovu narodit „, bral to Nikodém  přirozeně a zeptal  
se.   

J 3,4 Nikodém mu řekl: "Jak se může člověk narodit, když už je starý? Nemůže přece 
vstoupit do těla své matky a podruhé se narodit." 

J 3,5 Ježíš odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo z vody a z Ducha, 

nemůže vejít do království Božího. 
J 3,6 Co se narodilo z těla, je tělo, co se narodilo z Ducha, je duch. 
Nové  narození je druhé narození lidského ducha.   Skutečný  člověk je duch.  Duch působí 

skrze duši (lidský rozum, city a vůli).  A  duše působí skrze fyzické tělo.   Člověk tedy  (jenž 
je duch)  a  jeho duše žijí  ve  fyzickém těle.  Po  fyzické  smrti  opustí  člověk a jeho duše 
fyzické tělo a přejdou do svého domova. 
Kristus nám v Lukášovi  16,  19-24  podává  zkušenost bohatého muže a Lazara: 
L 16,19 Byl jeden bohatý člověk, nádherně a vybraně se strojil a den co den skvěle hodoval. 
L 16,20 U vrat jeho domu lehával nějaký chudák, jménem Lazar, plný vředů, 
L 16,21 a toužil nasytit se aspoň tím, co spadlo se stolu toho boháče; dokonce přibíhali psi a 
olizovali jeho vředy. 
L 16,22 I umřel ten chudák (fyzicky)  a andělé ho přenesli k Abrahamovi;( všimněme si,  že 

andělé ho nesli -  ne  jeho  tělo -  ale jej,   to  jest  ducha a duši, do klína Abrahamova)   

zemřel i ten boháč a byl pohřben. 
L 16,23 A když v pekle pozdvihl v mukách oči, uviděl v dáli Abrahama a u něho Lazara. 



L 16,24 Tu zvolal: 'Otče Abrahame, smiluj se nade mnou a pošli Lazara, ať omočí aspoň 
špičku prstu ve vodě a svlaží mé rty, neboť se trápím v tomto plameni.' 
Lazar a boháč byli stále při vědomí.   Člověk  není  mrtev  jako  nějaké  zvíře,  jak  by  ti  
někteří  chtěli namluvit.   A  neexistuje  také  žádný  spánek  duše. 
V Bibli se mluví o několika druzích smrti,  ale  je  třeba, abychom se blíže seznámili se třemi 
z nich.  Jsou to: 1)  duchovní smrt,     2) tělesná, fyzická smrt    a   3)  věčná smrt   nebo  také  
druhá smrt,  která znamená být uvržen do jezera ohně a síry. 
Skutečná smrt se týká spíše našeho ducha než těla.   Tělesná smrt je jen projevem prvotní,  
duchovní smrti.   Druhá smrt je konečná,  trvalá smrt,  domov duchovně  mrtvých.   Duchovní  
smrt přišla na zem nejdřív a projevila se potom v hmotném tím,  že je zničila.    Tělesná  smrt  
je  pouze projevem zákona, který účinkuje uvnitř a který nazval Pavel  „ zákonem hříchu a 
smrti.“ 

Ř 8,2 neboť zákon Ducha, který vede k životu v Kristu Ježíši, osvobodil tě od zákona hříchu 
a smrti. 
Když  Bůh  řekl Adamovi:    „ Toho dne,  kdy budeš jíst ovoce  toho stromu,  jistě zemřeš „  
nemluvil o tělesné smrti,  ale o smrti  duchovní.   Kdyby  byl  člověk  nezemřel  duchovně,  
nebyl by zemřel ani tělesně.    Duchovní smrt znamená odloučení od Boha.   V okamžiku,  
když  Adam  zhřešil,  byl  odloučen od  Boha.   A když Bůh sestoupil za denního vánku,  aby 

se procházel a hovořil s Adamem,  jak bylo jeho zvykem,  a zavolal:  „ Adame,  kde jsi?“, řekl  
Adam:  „ ukryl jsem se „       Byl   odloučen od  Boha.      Duchovní  smrt však znamená ještě 
víc než odloučení od Boha.   Ježíš řekl farizeům:  „ Vy jste z otce ďábla a chcete činit žádosti 
svého otce.   

J 8,44 Váš otec je ďábel a vy chcete dělat, co on žádá. On byl vrah od počátku a nestál v 
pravdě, poněvadž v něm pravda není. Když mluví, nemůže jinak než lhát, protože je lhář a 
otec lži. 
Farizeové byli velice pobožní,   Chodili do kostela v sobotu,  modlili se,  platili desátky,  

postili se  a  dělali ještě řadu dalších pěkných a správných věcí -  ale lhali o Kristu  a  

zavraždili  Ho.   Ježíš řekl, že jsou  děti ďáblovy – měli  ďáblovy  znaky.   Duchovní  smrt  

znamená  mít  přirozenost  satanovu -  právě tak,  jako  přijetí  věčného života znamená,  že  
máme v sobě přirozenost  Boží. 
Když  Adam  a  Eva  poslechli ďábla,  stal  se  on  jejich duchovním otcem a ďáblova povaha 
se stala povahou jejich duchů.   To  je duchovní smrt.   A v lidském rodu se začala tato povaha 
projevovat.   Prvorozený  Kain   zavraždil  druhorozeného Ábela.  Člověk  je teď spojen 
s ďáblem.   Je z něho vyvrženec,  psanec,  je vyhnán ze zahrady a nemá žádné právo přiblížit 
se k Bohu.   Neodpovídá už na Boží volání.   Odpovídá jen na pokyny své nové povahy nebo 
svého nového pána.    Člověk je víc než přestupník.   Je  víc než narušitel zákona a hříšník.  
Duchovně  je  člověk dítětem  ďáblovým a podílí se na povaze svého otce.    Tím  je  

vysvětleno,  proč  člověk nemůže být spasen chováním.   Musí  se  znovu narodit.   Kdyby  
člověk nebyl dítětem  ďáblovým,  mohl by se prostě začít správně chovat a byl by v pořádku.    
Ale  i  když se bude snažit o sebelepší chování,  zůstává přesto dítětem ďáblovým, a až zemře, 
půjde do pekla – do jezera ohně a síry – což je druhá smrt.  Člověk nemůže obstát 
v přítomnosti Boží takový,  jaký je,  protože má v sobě povahu svého otce,  ďábla.   Má–li  

být člověk kdy spasen,  musí být spasen někým,  kdo místo něho zaplatí trest za jeho hříchy a 
kdo mu dá novou povahu.    Vezmeš třeba mezka s dlouhýma ušima a budeš z něho chtít 
udělat závodního koně.  Vydrhneš mu zuby a naleštíš kopyta.   Budeš ho krmit nejvybranější 
potravou, proběhneš s ním každý den závodní dráhu a nastěhuješ ho do nejlepší stáje.  Ale 
v den závodu,  když zazní výstřel ke startu,  se dá nejvýš do klusu – protože je to mezek.  
Prostě to v něm není.   Ale vezmi závodního koně,  nemusíš o něho ani zvlášť pečovat,  ale 
když ho postavíš na start a zazní výstřel – je pryč!   Má to v povaze.   Přišel tak na svět a 
vycvičili ho tak.   Aby se mohl ze starého mezka stát závodní kůň,  musel by se znovu narodit 



– a to je nemožné.     Člověk se ale může znovu narodit,  protože je duch žijící v těle.   Jeho 
přirozenost se může změnit.   Může se z něho stát nové stvoření v Kristu Ježíši.    Nezáleží na 
tom jakého vzdělání se člověku dostane,  kolik titulů má před a za svým jménem,  kolik má 
peněz,  jak se sociálně angažuje ani jak nábožný je  - člověk nemůže obstát v přítomnosti 
Boží.   Jeho podstata je špatná.   Člověk je ztracen ne proto,  co dělá – ale pro to,  co je.  ( Co 

dělá  je výsledkem toho,  co je.)        Člověk  potřebuje  život  od  Boha,  protože je duchovně 
mrtev!   Buď   Bohu  dík,   Kristus  nás  vykoupil z duchovní smrti. 

J 5,26 Neboť jako Otec má život sám v sobě, tak dal i Synovi, aby měl život sám v sobě. 
Nový Člověk,   Ježíš Kristus,  v sobě nemá smrt.    Nenarodil se tak,  jako my jsme se 
narodili,  ani v sobě neměl duchovní podstatu smrti – totiž ďáblovu.     Ale  Bible nám  říká 
v listu  Židům 2,9    že  zakusil smrt za každého člověka. 
Žd 2,9 Ale vidíme toho, který byl nakrátko postaven níže než andělé, Ježíše, jak je pro 
utrpení smrti korunován ctí a slávou; neboť měl z milosti Boží zakusit smrt za všecky. 
V listu Židům 9, 26  čteme,  že  „odstranil hřích  (ne hříchy)    Žd 9,26 jinak by musel trpět 
mnohokrát od založení světa. On se však zjevil jen jednou na konci věků, aby svou obětí 
sňal hřích. 
Tím,  že  obětoval sám sebe.   Vzal na sebe naši hříšnou podstatu, podstatu duchovní smrti,  
abychom   my  mohli mít  věčný  život. 
Ježíš řekl:  „ Zloděj  (ďábel)  přichází,  jen  aby kradl,  zabíjel a ničil.  Já  jsem  přišel,  aby  
(ovce)   měly  život a  měly ho v hojnosti“.  
J 10,10 Zloděj přichází, jen aby kradl, zabíjel a ničil. Já jsem přišel, aby měly život a měly 
ho v hojnosti. 
Řekl také:   J 5,24 Amen, amen, pravím vám, kdo slyší mé slovo a věří tomu, který mě 
poslal, má život věčný a nepodléhá soudu, ale přešel již ze smrti do života. 
Ježíš přišel,  aby nás vykoupil z duchovní smrti!  Adam byl vykázán od stromu života,  
protože odmítl   Boží slovo.    Podle  Zjevení  2,7  jsou  všichni,  kdo přijmou  a  poslouchají  
Boží  slovo,  přivedeni zpět ke stromu života.  

Zj 2,7 Kdo má uši, slyš, co Duch praví církvím: Tomu, kdo zvítězí, dám jíst ze stromu života 
v Božím ráji." 

Nové narození neprobíhá stupňovitě.   Je  okamžité!  Je  to dar  od  Boha  přijatý ve chvíli,  
kdy  uvěříme. 
V listu  Efezským  2, 1  stojí,   že  tebe  jenž   jsi   byl  mrtev pro  své  viny a hříchy – to je 

duchovní  smrt -  On obživil. 
Ef 2,1 I vy jste byli mrtvi pro své viny a hříchy, 
  A verše 8-9  ti  říkají,   jak se to stalo: 
Ef 2,8 Milostí tedy jste spaseni skrze víru. 

Ef 2,9 Spasení není z vás, je to Boží dar; není z vašich skutků, takže se nikdo nemůže 
chlubit. 
Ne ze skutků!   Tím je propíchnutý balón našeho já.   Člověk chce něco udělat,  aby se  sám  
spasil.  Chce  na tom  mít  podíl.    Ale  nemůžeš.   Musíš  prostě  přiznat  svou bezmocnost – 

a svou beznaděj.   Musíš přiznat,  že jsi přesně to, co o tobě   Bible  říká  -  ztracený  hříšník.   
Pak  přijdeš a přijmeš,  co  pro  tebe  Kristus   vykonal  -  je to dar!    Přešel jsi z duchovní 

smrti do duchovního života? 

Je  Bůh  tvůj  Otec?     Můžeš  se  podívat nahoru  k nebi a říci   „ Bože,  Otče“?   Je   Jeho  
Duch  uvnitř  tvého ducha a dosvědčuje,  že jsi dítě Boží?   Máš ve svém duchu  Ducha  
svatého,   který volá  „ Abba  Otče“?      Jsi-li   znovu  narozen,  pak  toto  všechno  máš.    
Jestliže  nejsi – přijmi  Krista  jako  svého  Spasitele  teď! 
Římanům   8,14 Ti, kdo se dají vést Duchem Božím, jsou synové Boží. 
Ř 8,15 Nepřijali jste přece Ducha otroctví, abyste opět propadli strachu, nýbrž přijali jste 
Ducha synovství, v němž voláme: Abba, Otče! 



Ř 8,16 Tak Boží Duch dosvědčuje našemu duchu, že jsme Boží děti. 
 

Kapitola 3 

Nové  narození. 
2K 5,17 Kdo je v Kristu, je nové stvoření. Co je staré, pominulo, hle, je tu nové! 
Nové  narození je nové stvoření  shora -  přímý zásah  Slova  Božího  a  Ducha  Božího  do  
tvého  života  -  které úplně  vymění tvého ducha,  když učiníš opravdové pokání a  obrátíš se 
k Bohu.    Toto nové stvoření se  uskuteční  následujícím  způsobem:  
      1.  Uznej,  že  jsi  hříšník,  ztracený,  bez  Boha a  bez naděje. 
     Ř 3,23 všichni zhřešili a jsou daleko od Boží slávy; 
      2. Vyznej,  že  Ježíš  Kristus  zemřel na kříži,  aby  tě  spasil od hříchu svou vlastní    
           drahocennou  krví. 

      3.  Obrať se k Bohu,  lituj svých hříchů  a  odvrať se od  hříchu,   odvolej  se  na  moc     
      Kristovy  krve   ve  jménu   Kristově  -  a  budeš   znovu  narozen.  (Duch  svatý  z     .  

 tebe   udělá  nového  tvora  -  nové  stvoření  -  tím,  že  tě  očistí  od  všeho  hříchu   mocí   
Slova  Božího   a   krví   Kristovou,   která  byla  prolita   na  usmíření  tvého  hříchu).   

4.   Věř   svým   srdcem  a  vyznej  svými  ústy,  že   ti   Bůh   odpouští  tvé  hříchy  a  že  tě  
očišťuje  od  vší  nepravost. 

Věř   a   vyznej. 
Zde je soubor veršů,  které ti ukazují,  co  můžeš  ve  své  autoritě  věřit  a  vyznat: 
Ř 10,9 Vyznáš-li svými ústy Ježíše jako Pána a uvěříš-li ve svém srdci, že ho Bůh vzkřísil z 
mrtvých, budeš spasen. 
Ř 10,10 Srdcem věříme k spravedlnosti a ústy vyznáváme k spasení 

,J 1,12 Těm pak, kteří ho přijali a věří v jeho jméno, dal moc stát se Božími dětmi. 
J 1,13 Ti se nenarodili, jen jako se rodí lidé, jako děti pozemských otců, nýbrž se narodili z 
Boha. 

J 6,37 Všichni, které mi Otec dává, přijdou ke mně; a kdo ke mně přijde, toho nevyženu 
ven, 
Jaký to základ pro víru!  Není  možné,  aby  k Němu   někdo  přišel  a  byl  odehnán   pryč!   
Ježíš  řekl:    „ …  kdo ke mně přijde,  toho nevyženu ven.“ 

 J 3,14 Jako Mojžíš vyvýšil hada na poušti, tak musí být vyvýšen Syn člověka, 
J 3,15 aby každý, kdo v něho věří, měl život věčný. 
J 3,16 Neboť Bůh tak miloval svět, že dal svého jediného Syna, aby žádný, kdo v něho 
věří, nezahynul, ale měl život věčný. 
J 3,17 Vždyť Bůh neposlal svého Syna na svět, aby soudil, ale aby skrze něj byl svět 
spasen. 

J 3,18 Kdo v něho věří, není souzen. Kdo nevěří, je již odsouzen, neboť neuvěřil ve 
jméno jednorozeného Syna Božího. 
J 3,19 Soud pak je v tom, že světlo přišlo na svět, ale lidé si zamilovali více tmu než 
světlo, protože jejich skutky byly zlé. 
J 3,20 Neboť každý, kdo dělá něco špatného, nenávidí světlo a nepřichází k světlu, aby 
jeho skutky nevyšly najevo. 
J 3,21 Kdo však činí pravdu, přichází ke světlu, aby se ukázalo, že jeho skutky jsou 
vykonány v Bohu." 

J 3,36 Kdo věří v Syna, má život věčný. Kdo Syna odmítá, neuzří život, ale hněv Boží na 
něm zůstává." 

J 5,24 Amen, amen, pravím vám, kdo slyší mé slovo a věří tomu, který mě poslal, má život 
věčný a nepodléhá soudu, ale přešel již ze smrti do života. 
Sk 3,19 Proto čiňte pokání a obraťte se, aby byly smazány vaše hříchy 



Sk 3,20 a přišel čas Hospodinův, čas odpočinutí, kdy pošle Ježíše, Mesiáše, kterého vám 
určil. 
Ef 2,8 Milostí tedy jste spaseni skrze víru. 

Ef 2,9 Spasení není z vás, je to Boží dar; není z vašich skutků, takže se nikdo nemůže 
chlubit. 

1J 1,9 Jestliže doznáváme své hříchy, on je tak věrný a spravedlivý, že nám hříchy odpouští 
a očišťuje nás od každé nepravosti 
.Máš dost  rozumu a vidíš sám, co Bible říká.   Varuji znovu – neposlouchej  výklady lidí,  

kteří  trhají  jednoduché verše ze  souvislosti  a  uvádějí tě tak jen do zmatku.   Nezáleží  jim  
na  tvé  duši,   protože  jinak  by se  nepokoušeli  oloupit tě o  tvé skutečné křesťanské 
poznání.   Když  tak  úporně  zápasí,  aby  tě  připravili o tyto dary,  byl bys blázen,  kdyby  

ses  nevzpamatoval  a  nepoznal,  že  jsou  to  agenti  ďáblovi,   kteří  posílají  lidi  do  pekla.   
Vůbec  nezáleží na tom,  že  jsou to ti nejpříjemnější,  nejlepší a nejzbožnější lidé,  které jsi 
kdy potkal – nejsou to služebníci  Boží,   jestliže tě olupují o Boží  požehnání.   
 Bible  říká:    
2K 11,14 A není divu, vždyť sám satan se převléká za anděla světla; 
2K 11,15 není tedy nic překvapujícího na tom, že se jeho služebníci převlékají za služebníky 
spravedlnosti. Jejich konec bude jako jejich skutky! 

 

Kapitola 4 

Voda  nového  narození. 
Čteme  jak  Ježíš  řekl:  
J 3,7 Nediv se, že jsem ti řekl: Musíte se narodit znovu. 
 Krátce  před  tím  než  řekl  toto,  řekl  ještě: 
J 3,5 Ježíš odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo z vody a z Ducha, 

nemůže vejít do království Božího. 
Co  vlastně  je  voda  nového narozen?  Jaký  má  význam?   Znamená  to snad křest vodou?  
Budeš tak spasen?  Ne, o tom  Ježíš nemluví   
Slovo Boží  je  tou  vodou,  o  které  se  mluví  u   Jana  3,5.   Důkazy  najdeme,  když se 
podíváme  na  několik  veršů. 
Ef 5,25 Muži, milujte své ženy, jako si Kristus zamiloval církev a sám se za ni obětoval, 
Ef 5,26 aby ji posvětil a očistil křtem vody a slovem; 
Duch je ten,  který  obživuje,  tělo  vůbec nic neprospívá. 
J 6,63 Co dává život, je Duch, tělo samo nic neznamená. Slova, která jsem k vám mluvil, 
jsou Duch a jsou život. 
J 15,3 Vy jste již čisti pro slovo, které jsem k vám mluvil. 
J 17,17 Posvěť je pravdou; tvoje slovo je pravda. 
1P 1,23 Vždyť jste se znovu narodili, nikoli z pomíjitelného semene, nýbrž z 
nepomíjitelného, skrze živé a věčné slovo Boží. 
Jakub  1,18 Z jeho rozhodnutí jsme se znovu zrodili slovem pravdy, abychom byli jakoby 

první sklizní jeho stvoření. 
Když  člověk uvěří tomu,  co  říká  Slovo  Boží,   totiž že je  hříšník  a  že  Kristus  zemřel,  
aby ho spasil  od  všeho  hříchu  -  a  jestliže  vyzná  své  hříchy  Bohu  a  odvrátí  se  od  
hříchu  celým  svým  srdcem a věří  Evangeliu – pak je v souladu se Slovem. 

Duch  svatý  pak  promění  jeho  život  mocí  Slova  Božího  a  krví  Kristovou.   V té  chvíli  

je  znovu narozen!   A  tento  nově  stvořený  člověk,  toto  nově  narozené  dítě  Boží,  pak  
má  věřit a jednat podle  toho.   Musí  začít  číst  Bibli  a  modlit se k Bohu.   Musí  jít  a  žít  
v duchu  a  v souhlasu  se  Slovem  Božím    tak,  jak  dostává  světlo  poznání. 



Být  znovu  narozen  -  stát  se  dítětem  Božím  -  má  mimořádný  význam.   Je to klíč,  
kterým  se  otevírají  všechna  zaslíbení  Boží,     Protože když se staneš dítětem Božím,   jsou 
všechna  Boží  zaslíbení  tvá. 

Kapitola 5 
Několik skutečností o   novém  stvoření. 

Věřící,,, křesťané,,, zde  je  několik  biblických  faktů  o  novém  stvoření,  jímž  jste  v Kristu. 

1. Jsi  dítě  Boží. 
Žádná  pravda v celé  Bibli  nemá tak daleký  dosah  jako požehnaný fakt,  že  jsme-li  znovu  

narozeni  do  rodiny  Boží – je  Bůh  Otec    naším  Otcem.    Stará se o nás!    Zajímá  se  o  
nás,  o  každého  z nás   zvlášť.    Ne  jako  o  skupinu,   sbor  nebo  církev.    Zajímá  se  o   
každého  ze  svých  dětí  a  miluje  každého  z nás  stejnou  láskou.   Mnohé  je  slyšet  o   
otcovství  Božím a bratrství  člověka,   ale  Ježíš  řekl  některým  velice  zbožným  lidem.  
Vy  jste  z otce  ďábla. 
 J 8,44 Váš otec je ďábel a vy chcete dělat, co on žádá. On byl vrah od počátku a nestál v 
pravdě, poněvadž v něm pravda není. Když mluví, nemůže jinak než lhát, protože je lhář a 
otec lži. 
Bůh  je  Stvořitel  všeho  lidstva,  ale  člověk  se   musí  znovu  narodit,  aby  se  stal  Jeho  
dítětem.    Světu  je  bohem.     Ale  Otcem  jen  nově  stvořenému  člověku. 
Bůh  je  tvůj  nejvlastnější  Otec,   Ty  jsi  jeho  nejvlastnější  dítě.   A  když  On  je  tvým  
Otcem,   můžeš  být  ujištěn,   že   také  zaujme   otcovo  místo  a  převezme  i  otcovu  ú lohu.   

Můžeš   mít   jistotu,   že   tě  jako  tvůj  Otec  miluje  a  bude  se  o  tebe  i  starat: 
   J 14,23 Ježíš mu odpověděl: "Kdo mě miluje, bude zachovávat mé slovo, a můj Otec ho 
bude milovat; přijdeme k němu a učiníme si u něho příbytek. 
J 14,24 Kdo mě nemiluje, nezachovává má slova. A slovo, které slyšíte, není moje, ale mého 
Otce, který mě poslal. 
J 16,23 V onen den se mě nebudete již na nic ptát. Amen, amen, pravím vám, budete-li o 

něco prosit Otce ve jménu mém, dá vám to. 
J 16,27 vždyť Otec sám vás miluje, protože vy milujete mne a uvěřili jste, že jsem vyšel od 
Boha. 

Mt 6,8 Nebuďte jako oni; vždyť váš Otec ví, co potřebujete, dříve než ho prosíte. 
Mt 6,9 Vy se modlete takto: Otče náš, jenž jsi na nebesích, buď posvěceno tvé jméno. 
Mt 6,26 Pohleďte na nebeské ptactvo: neseje, nežne, nesklízí do stodol, a přece je váš 
nebeský Otec živí. Což vy nejste o mnoho cennější? 

Mt 6,30 Jestliže tedy Bůh tak obléká polní trávu, která tu dnes je a zítra bude hozena do 
pece, neobleče tím spíše vás, malověrní? 

Mt 6,31 Nemějte starost a neříkejte: co budeme jíst? Co budeme pít? Co si budeme oblékat? 

Mt 6,32 Po tom všem se shánějí pohané. Váš nebeský Otec přece ví, že to všechno 
potřebujete. 
Mt 6,33 Hledejte především jeho království a spravedlnost, a všechno ostatní vám bude 

přidáno. 
Mt 6,34 Nedělejte si tedy starosti o zítřek; zítřek bude mít své starosti. Každý den má dost na 
svém trápení. 

Mt 7,11 Jestliže tedy vy, ač jste zlí, umíte svým dětem dávat dobré dary, tím spíše váš Otec v 
nebesích dá dobré těm, kdo ho prosí! 

Seznam  se  se  svým  Otcem  prostřednictvím  Slova.   Vlastně ses narodil do  Jeho  rodiny  
jako malé  dítě.   A  malé  děti  musí  v přirozeném  světě  dostávat přiměřenou  potravu,  
která  je  potřebná  k vývoji  a  růstu.    V Bibli  je  návod  pro  Boží  děti: 
1P 2,2 a jako novorozené děti mějte touhu jen po nefalšovaném duchovním mléku, abyste 
jím rostli ke spasení; 



Právě  jen  ve  Slově  Božím,  poznáme našeho Otce,  Jeho lásku  k nám,   Jeho  povahu,  jak 

o nás pečuje,  jak nás miluje.   Je  vším  tím,  co  o  něm  Slovo  říká.    Udělá   všechno,  co  
Slovo  říká,   že  udělá.   (Udělá  to  proto,  že  dodržuje  svoje  slovo  a  protože není  lhář.) 

2.   Jsi nový tvor – nové stvoření – nová bytost? 
Kenneth E. Hagin  říká: 
Jsem rád,  že jsem novým  stvořením.   Bylo  mi  teprve  15,  ale  bylo mi úplně  jasné,  že  se 
něco  stalo v mém nitru.   Zdálo se,   jakoby se mi z hrudi svalil dvoutunový balvan.  A nejen  

že něco odešlo – něco do mne i vstoupilo.   Už  jsem nebyl  tímtéž  člověkem.   Uvnitř  došlo  
ke  změně. 
Při novém narození se obnoví náš duch,    (Naše tělo ne.  To v našem dechu se všechno  
obnovilo.  Máme  pořád  totéž  tělo,  které  jsme  měli  vždycky,)      V těle  žije  člověk,  
Pavel  ho  nazývá  vnitřním  člověkem.  (Tělo nazývá vnějším člověkem.) 
2K 4,16 A proto neklesáme na mysli: i když navenek hyneme, vnitřně se den ze dne 
obnovujeme. 

Petr  nazývá  vnitřního  člověka  „ ten  skrytý srdce člověk“ 

1P 3,4 nýbrž to, co je skryto v srdci a co je nepomíjitelné: tichý a pokojný duch; to je před 
Bohem převzácné. 
Je  skryt  přirozeným očím.   Nikdo  tě  nemůže vidět.   I  když  myslíme,  že  se  vzájemně  
vidíme,   vidíme  přesto  jen  dům,  ve  kterém  žijeme.   Jsi  uvnitř  a  díváš  se  ven  okny,   
přesto.  Ať  znáš  někoho  milovaného  sebelépe,  přesto  jsi  ho  ještě  nikdy  nevidě.   Nevíš  
jak  vypadá.    Viděl  jsi  jen  dům,   ve  kterém  žije,    když  se  dům  člověku  rozpadne,  žije  
skutečný  člověk  dál.    Skutečný  člověk  nikdy  nezemře. 
A  právě  tento vnitřní  člověk  se   stane  novým  člověkem  v Kristu.   Novým  stvořením.   
Právě  on  se  rodí  do  Boží  rodiny  -  stává  se  vlastním  dítětem  Božím – a je v dokonalém  

spojení  s Pánem. 

3. Pán a ty jste jednotní. 
1K 6,17 Kdo se oddá Pánu, je s ním jeden duch. 

Věřící a Ježíš  jsou sjednoceni.   Ježíš  řekl: 
J 15,5 Já jsem vinný kmen, vy jste ratolesti. Kdo zůstává ve mně a já v něm, ten nese hojné 
ovoce; neboť beze mne nemůžete činit nic. 
Při  pohledu na strom ti  nepřipadá,  jakoby  větve  byly  jedna  část a zbytek  stromu  jiná.   

Vidíš  ho  jako  jeden  celek.   My  tvoříme  jeden  celek  s Kristem,   Náš  duch  je  s ním  

sjednocen.    Ježíš  je  hlava – my  jsme  tělo. 
4. Všechny  věci  jsou  pro  tebe  možné. 

Nikdo nemá námitky proti výroku  Písma: 

Mt 19,26 Ježíš na ně pohleděl a řekl: "U lidí je to nemožné, ale u Boha je možné všecko." 

Mk 9,23 Ježíš mu řekl: "Můžeš-li! Všechno je možné tomu, kdo věří." 
Jsou  oba  tyto  výroky  pravdivé?    Možná,  že  jeden  je  skutečností a druhý je  
nedorozuměním?    Nepravdivý?     Ne!    Oba  výroky  jsou  fakta. 

Všechny  věci  jsou  možné  tomu,   kdo  věří  (a  už  předem  nepochybuje ve svém srdci)  

Při  jízdě  autem.   Když  se  setkám   s nějakou  zdánlivě  nemožnou  situací,  pomůže  mi,  
když  řeknu  nahlas:    „všechno je  možné  tomu,  kdo  věří.   A  já  věřím!“ 

5. Ten  větší  je  v tobě. 
1J 4,4 Vy však jste z Boha, děti, a zvítězili jste nad falešnými proroky, protože ten, který je 
ve vás, je větší než ten, který je ve světě. 
„Jste z Boha…“ 
To je další  způsob jak  říci,  že  jsi  narozen  z Boha.   Je  to  totéž,  jako  v 

2K 5,17 Kdo je v Kristu, je nové stvoření. Co je staré, pominulo, hle, je tu nové! 



„ Kdo  je  v Kristu,  je  nové  stvoření.“     Jan  nám  říká,  že  jsme  narozeni  z Boha,  že  
jsme  byli  narozeni  znovu,    že  náš  duch  byl  obnoven,  že  jsme  z Boha. 

Je  to  smutné,  ale  mnoho  křesťanů  neví,   že  jsou  narozeni z Boha – a že  dostali  věčný  
život   (život a přirozenost Boží),     Myslí  si,  že  věčný  život  je  něco,   co  „budou  mít“ 

až  přijdou do nebe.    Mnozí   myslí,  že  prostě  dostali  jen  odpuštění  hříchů.  
Jestliže  nás  učili  jen  to,  že  nám  byly  odpuštěny  hříchy  a  že  zůstaneme  ospravedlněni   
jen  tehdy,  když  budeme  žít  řádně  před  Bohem – a  jestliže  jsme  nikdy  nebyli  poučeni  o  
tom,   že  přirozenost  a  podstata  Boží  je  uvnitř  našeho  ducha -  pak  nad  námi  budou  

hřích  a  satan  vládnout  dál. 
Ale  když  víme,    že  ten  člověk  uvnitř,   ten  skutečný  člověk,   byl  znovu  narozen  a  je  
nové  já  v Kristu  Ježíši -  pak  budeme  my   panovat  a  vládnout  nad  satanem. 

(satan  v překladu znamená  odpůrce,   proto i  Ježíš  řekl  Petrovi  satane) 

Mk 8,33 On se však obrátil, podíval se na učedníky a pokáral Petra: "Jdi mi z cesty, 
satane!; tvé smýšlení není z Boha, ale z člověka!" 
2K 4,4 Bůh tohoto světa  (satan)   oslepil jejich nevěřící mysl, aby jim nevzešlo světlo 
evangelia slávy Kristovy, slávy toho, který je obrazem Božím. 
1J 4,4 Vy však jste z Boha, děti, a zvítězili jste nad falešnými proroky, protože ten, který je 
ve vás, je větší než ten, který je ve světě. 
Ten,  který  je  ve  světě,  je  bohem  tohoto  světa  -  satan.   Ale  díky  Bohu!    Větší  je  Ten,   
který  je  v nás,   než  bůh  tohoto  světa!    Ten  který  je  v nás,   je   větší  než  satan!    Je  
větší  než  démoni,   větší  než  zlí  duchové!    Větší  než  nemoc.     On  je  Ten  větší!    A  
žije  ve  mně!    Žije  v tobě!   Ten,  který  je   „ v tobě “ ,   je   větší,  než  jakákoliv  moc,   se   
kterou  se  kdy  střetneš. 
2K 6,16 Jaké spojení chrámu Božího s modlami? My jsme přece chrám Boha živého. Jak 
řekl Bůh: 'Budu přebývat a procházet se mezi nimi, budu jejich Bohem a oni budou mým 
lidem.' 
Kolik  křesťanů  si  uvědomuje  skutečnost,   že  Bůh  v nich  přebývá?    Zní  to   skoro  

přehnaně.   Ale  co  tedy  tento  verš  znamená,  když  ne  to,  co  říká? 

Už   je  na  čase,   aby  se  církev  stala  církví  s vědomím  „ Bůh  je  uvnitř.“    Příliš   dlouho  
byla  totiž  církví  s vědomím  slabosti,  nemocí,  pocitu  méněcennosti,  s vědomím  potíží  a  
chudoby.   Tak  jsme  mluvili a mysleli,   až  jsme  tím  v církvi  vytvořili   vážný  stav  
pochyb,  nevíry  a  duchovní  porážky,  nemohoucnosti.      Tak  nás  psychologie  nevíry  
oloupila  o  kypící  křesťanskou  víru  a  život.   A  o  hojnost  života,   jak  ji  pro  nás  Ježíš  
zamýšlel. 
J 10,10 Zloděj přichází, jen aby kradl, zabíjel a ničil. Já jsem přišel, aby měly život a měly 
ho v hojnosti. 
 Když  víme,  že  Dárce  Života  přebývá  v nás  -  že  Původce  všeho života  sestoupil  
v osobě  svého  Syna,   skrze  moc  Ducha  svatého,  aby  přebýval  uvnitř  nás  -  pak  bude  

celá  naše  bytost  životem  přímo  zářit! 
„Ten,  který  je  ve  vás,   je   větší  než  ten,   který  je  ve  světě.“   
Chop  se  toho.   Jsi  z Boha.    Jsi   znovu  narozen  shora!    Tentýž   mocný   Duch,   který  
vzkřísil   Krista   z mrtvých,   přebývá  v tobě.   Žádný   div  tedy,   že  Bible   říká: 
Mk 9,23 Ježíš mu řekl: "Můžeš-li! Všechno je možné tomu, kdo věří." 
    Je  to  proto,  že  Bůh,  u  něhož  jsou  všechny  věci  možné,   žije  v nás. 

Ježíše  můžeme  přijmout  do  svého  srdce  třeba  i  takto. 
 

 
MODLITBA K PŘIJETÍ  JEŽÍŠE ZA SPASITELE., 
 

Drahý nebeský Otče 



Přicházím  k Tobě  ve  jménu  Ježíše Krista, 
Tvé  Slovo  říká: J 6,37 Všichni, které mi Otec dává, přijdou ke mně; a kdo ke mně přijde, 
toho nevyženu ven, 
 Proto  vím,   že  mě  nevyženeš,  ale  přijmeš,     Děkuji  Ti  za  to. 
Řekl  jsi  ve  svém  Slovu:  Ř 10,13 'každý, kdo vzývá jméno Páně, bude spasen'. 
Vzývám  Tvé  jméno  a  tak  vím,   že  jsem  teď  spasen. 
Řekl  jsi  také:  Ř 10,9 Vyznáš-li svými ústy Ježíše jako Pána a uvěříš-li ve svém srdci, že ho 
Bůh vzkřísil z mrtvých, budeš spasen. 

Ř 10,10 Srdcem věříme k spravedlnosti a ústy vyznáváme k spasení, 
Ř 10,11 neboť Písmo praví: 'Kdo v něho věří, nebude zahanben.' 
Věřím  ve  svém  srdci,   že  Ježíš  Kristus   je  Syn Boží. 
Věřím,  že  byl  vzkříšen  z mrtvých  pro  mé  ospravedlnění. 
A  vyznávám Ho  jako  svého  Pána,   protože   Tvé  Slovo  říká: 
Ř 10,10 Srdcem věříme k spravedlnosti a ústy vyznáváme k spasení, 
A  já  věřím,  ve  svém  srdci,   ře  jsem  se   teď  stal   Boží  spravedlností 
2K 5,21 Toho, který nepoznal hřích, kvůli nám ztotožnil s hříchem, abychom v něm dosáhli 
Boží spravedlnosti. 
A já  teď  věřím,   že  už  jsem  teď   spasen!       Děkuji  Ti,   Pane   Ježíši! 
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